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ACE GENEL KURULU 
Toplantı Raporu 

 
 

Toplantı yeri ve saati: 
Maison des Associations Internationales, 40 rue Washington, Brüksel 

20 Nisan 2007, Cuma / 10.30-18.00 
21 Nisan 2007, C.tesi /   9.00-13.00 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Hazırlayan: 
Tuğçe Selin Tağmat 
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Toplantı Raporu 

 
 
 
 
20-21 Nisan 2007 tarihlerinde Brüksel’de gerçekleştirilen ACE Genel Kurul toplantısı çok 
yoğun olmayan bir gündemle, fakat birkaç önemli konu üzerinde yapılan tartışma ve 
değerlendirmelerle geçti. (Ek 1: Genel Kurul Gündemi) 
 
ACE Zirvesi 
Avrupa Komisyonu’nun mimarlığı doğrudan veya dolaylı ilgilendiren düzenlemelerde toplumsal 
ve kültürel boyuta yeterince vurgu yapmaması ve çoğunlukla ekonomik temelli düzenlemeler 
nedeniyle meslek ve toplum yararının zedelenmekte olduğunu uzunca bir süredir eleştiren 
ACE, bu konuları gündeme taşımak amacıyla 22 Kasım 2007’de Brüksel’de “Gelecek İçin 
Tasarlamak: Pazar ve Yaşam Kalitesi” temalı bir Zirve düzenlemeyi planlıyordu. ACE üye 
örgütleri Kasım 2006 Genel Kurulu sırasında zirvenin tamamen dış kaynaklardan finanse 
edilmesi görüşünü ifade etmişlerdi. Zirve hazırlıkları sırasında hedeflenen mali katkıya henüz 
ulaşılamaması sonucunda zirve toplantısının 10 Nisan 2008 tarihine ertelenmesine karar 
verildi. (Ek 2: ACE Zirvesi Bilgi Notu) 
 
Sektör Araştırması 
ACE bir süredir, Avrupa’da mimarların mesleki, sosyal, kültürel ve ekonomik profillerini 
çıkarmak amacıyla sektör araştırması çalışması yürütüyor. Bu araştırma kapsamında üye 
örgütlere kapsamlı bir anket çalışması gönderilmişti. Mimarlar Odası da bu anketi 
cevaplamıştı. Sektör araştırmasının ilk aşaması genel verilerin elde edilmesini öngörürken, 
ikinci aşamada daha kapsamlı bilgiler aranması planlanmıştı. 
 
Araştırmanın ilk aşamasının sonucu Genel Kurul’a sunuldu: 31 ülkeden 20’sinin ankete cevap 
verdiği, fakat Avrupa ülkelerinde mimar tanımının farklılıklar olması nedeniyle istatistik 
açısından araştırmanın şu anda güvenilebilir bir sonuç vermekten uzak olduğu ifade edildi. 
Elde edilen anket sonuçlarının bir istatistikçiye verilmesi ve yapılacak değerlendirme 
sonucunda ikinci aşamaya nasıl geçileceğine karar verilmesi planlanıyor.  
 
Takvim şu şekilde: 
Temmuz 2007:  1. Aşama ile ilgili ara rapor 
Eylül 2007:   2. Aşamanın uzmanlara ihale edilmesi  

(Bu tarihler civarında bize ikinci bir anket çalışması gelmesi  
beklenebilir...) 

Şubat 2008:  ACE Yönetim Kurulu’na sunulması 
Nisan 2008:   Genel Kurul’a sunulması 

 
Anket Çalışmaları  
Ücret tarifeleri ve meslek pratiği konusunda yakın bir tarihte üye örgütlere anketler geleceği 
ifade edildi; bu önemli bir gelişme; böylece bu anket çalışmaları üye örgütler tarafından 
yeterince cevaplanırsa biz de farklı ülke uygulamalarını öğrenebileceğiz. 
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SIM Direktifi 
SIM Direktifi’nin ulusal yasalara yansıtılması konusunda Avrupa Komisyonu’nun bir kılavuz 
belge hazırlaması beklendiği ve buna paralel olarak ACE’nin de bir kılavuz oluşturacağı ifade 
edildi. 
 
Yeterlilikler Direktifi 
ACE Yeterlilikler Direktifi konusunda Uzmanlar Çalışma grubu kurmuştu ve geçtiğimiz Genel 
Kurul toplantısında bu gruba bütün diğer üye örgütler gibi irtibat noktası olarak dahil olmuştuk. 
Bu konuda Türkiye’deki durumu bir rapor olarak göndereceğiz. 

 
Karşılıklı Tanıma Anlaşmaları 
Bu başlık altında, Avrupalı mimarların AB dışı ülkelerde tanınmasını sağlamak üzere ACE’nin 
karşılıklı tanıma anlaşması yapabileceği ülkeler konusu değerlendirildi. Bu ülkeler arasında, 
AB ile özel statüde ilişkisi olan Norveç ve İsviçre’nin yanısıra Türkiye’nin de adı geçiyordu.  
 
Toplantı belgesinde, “Türkiye ile şu anda bir karşılıklı tanıma anlaşması arayışına girilmeli mi 
yoksa Türkiye’nin AB içinde özümsenmesi mi beklenmeli” (“absorption” kelimesi kullanılmıştı) 
şeklinde bir cümle yer alıyordu. Bunun üzerine Türkiye delegasyonu söz alarak, bu türden bir 
cümlenin Avrupalı mimarları içeren bir meslek örgütünün toplantı belgesinde yer almasının 
üzücü olduğunu ifade etti. Türkiye’nin AB ile resmi bir ortaklık ilişkisi içinde bulunduğu ve AB 
dışı üçüncü ülkeler gibi bahsedilmesinin kabul edilemez olduğu belirtildi. Bu konuda Mimarlar 
Odası’nın daha sonra ACE’ye resmi bir yazı ileteceği söylendi. (Ek 3: Karşılıklı Tanıma 
Anlaşmaları Notunda Türkiye Bölümü) 

 
ACE-UIA İlişkileri 
Ayrıca ACE Genel Kurulu öncesinde UIA Konsey üyelerinin de davet edildiği bir toplantı 
gerçekleştirildi. Bu toplantıda UIA’nın 1. ve 2. Bölgelerinin yeniden yapılandırılmasına ilişkin 
birtakım değerlendirmeler yapıldığını öğrenmemize rağmen, bu konuda Genel Kurul boyunca 
sorulan bütün sorular cevapsız kaldı. 
 

Ayrıca, toplantı katılımcı listesi (Ek 4) bilgi için ektedir.  
 


